
1 

 

BRM.0012.5.10.2025 

Protokół nr 9/2025 

 z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 

Rady Miasta Opola 

w dniu 20 lutego 2025 r. 

 

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola składało się z dwóch części:  

z wizyty członków Komisji w Opolskim Teatrze Lalki i Aktora oraz z posiedzenia w ratuszu  

w sali 312. 

 

Pierwsza część posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury rozpoczęła się o godzinie  

1200 w Opolskim Teatrze Lalki i Aktora i trwała do godziny 13.25. Spotkanie odbyło się celem 

omówienia tematu z planu pracy Komisji pt. Opolski Teatr Lalki i Aktora – działalność, 

finansowanie i plany na przyszłość. Krystian Kobyłka dyrektor Opolskiego Teatru Lalki i Aktora 

przedstawił obecnym działalność, osiągnięcia oraz plany na przyszłość instytucji.  

W pytaniach połączonych z dyskusją radne Agnieszka Kamińska i Anna Łęgowik pytały  

o problemy i potrzeby, z jakimi mierzy się instytucja oraz czy członkowie Komisji Edukacji  

i Kultury Rady Miasta Opola mogą w jakiś sposób pomóc. Wśród największych obecnie potrzeb 

Opolskiego Teatru Lalki i Aktora dyrektor Krystian Kobyłka wymienił remont dachu  

oraz klimatyzacji, a problemy, z którymi się zmaga, dotyczą głównie finansowania festiwali 

teatralnych.  

Dyrektor Krystian Kobyłka w tej części omówił również kolejny temat z planu pracy 

Komisji w zakresie dotyczącym Opolskiego Teatru Lalki i Aktora: Struktura wynagrodzeń  

w instytucjach kultury (analiza wynagrodzeń w podziale na wynagrodzenie zasadnicze, stażowe 

i inne dodatki wynikające z regulaminów wynagradzania w IK, w tym: z wydzieleniem kadry 

zarządzającej, z wydzieleniem ilości osób z minimalnym wynagrodzeniem).Dane z wszystkich IK 

w ujęciu tabelarycznym, stanowiskowo, bez danych osobowych. W tym podanie wzrostu 

wynagrodzeń w ostatnich 3 latach, średnio na etat. 

 

W dyskusji nad przedstawionymi tematami wypowiedziały się radne: Agnieszka Kamińska, 

Anna Łęgowik, Anna Tabisz i Justyna Kowol. 

 

Przewodnicząca Komisji radna Anna Łęgowik podziękowała w imieniu Komisji za 

spotkanie i życzyła dyrektorowi Krystianowi Kobyłce realizacji założeń i planów. 

 

 Druga część posiedzenia odbyła się w opolskim ratuszu w sali 312 i trwała od godz.13.42  

do 14.46.    

      Posiedzeniu  przewodniczyła radna Anna Łęgowik – przewodnicząca Komisji.        

      Przewodnicząca Komisji przywitała wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji. 
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      W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji 

(radni: Agnieszka Kamińska, Justyna Kowol, Anna Łęgowik, Anna Tabisz i Marek Kawa).  

W trakcie trwania posiedzenia do udziału w nim dołączył radny Piotr Mielec. 

 

     Listę obecności członków Komisji oraz listę obecnych osób załącza się do protokołu. 

 

 

 Porządek posiedzenia, nad którym obradowała Komisja, był następujący: 

 

I część - godz.12.00 Opolski Teatr Lalki i Aktora ul. Kośnego 2a. Temat z planu pracy 

Komisji: Opolski Teatr Lalki i Aktora - działalność, finansowanie i plany na przyszłość. 

II część - godz.13.30 posiedzenie w ratuszu. 

1. Zatwierdzenie protokołu nr 8/2025 Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola  

z posiedzenia w dniu 23 stycznia 2025 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej 

im. Jana Pawła II w Opolu (druk nr 231). 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania dotacji 

szkołom i placówkom oświatowym niepublicznym i publicznym prowadzonym przez osoby 

prawne niebędące jednostką samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także rozliczania 

dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk 

nr 234). 

4. Temat z planu pracy Komisji: Struktura wynagrodzeń w instytucjach kultury (analiza 

wynagrodzeń w podziale na wynagrodzenie zasadnicze, stażowe i inne dodatki wynikające  

z regulaminów wynagradzania w IK, w tym: z wydzieleniem kadry zarządzającej, z wydzieleniem 

ilości osób z minimalnym wynagrodzeniem).Dane z wszystkich IK w ujęciu tabelarycznym, 

stanowiskowo, bez danych osobowych. W tym podanie wzrostu wynagrodzeń w ostatnich  

3 latach, średnio na etat. 

5. Sprawy różne. 

 

Do punktu 1. porządku posiedzenia: 

    Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 8/2025 Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola 

z posiedzenia w dniu 23 stycznia 2025 r. jednogłośnie w obecności 5 radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowali radni: Agnieszka Kamińska, Marek Kawa, Justyna Kowol, 

Anna Łęgowik i Anna Tabisz. 

 

Do punktu 2. porządku posiedzenia:  

Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Jana Pawła II 

w Opolu (druk nr 231) omówiła Magdalena Matyjaszek naczelniczka Wydziału Kultury, 

Turystyki i Współpracy Zagranicznej. 
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Pytań do powyższego nie zadano. 

  

W dyskusji wypowiedziały się radne Anna Tabisz i Anna Łęgowik oraz Marcin Duda dyrektor 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opolu. 

 

Opinia 

Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola 

z dnia 20 lutego 2025 r.  

do projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Jana 

Pawła II w Opolu (druk nr 231) 

  

Komisja Edukacji i Kultury wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie 5 głosami za (radni: Agnieszka Kamińska, 

Marek Kawa, Justyna Kowol, Anna Łęgowik i Anna Tabisz). 

 

Do punktu 3. porządku posiedzenia:  

 

Wprowadzenia do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania dotacji 

szkołom i placówkom oświatowym niepublicznym i publicznym prowadzonym przez osoby 

prawne niebędące jednostką samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także rozliczania 

dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk 

nr 234) dokonała Joanna Zaborska naczelniczka Wydziału Finansowania Oświaty. 

  

Pytania zadał radny Marek Kawa, a odpowiedzi udzielili Maciej Wujec zastępca Prezydenta 

Miasta Opola oraz Aleksander Iszczuk naczelnik Wydziału Oświaty. 

 

W dyskusji wypowiedziała się radna Anna Tabisz oraz Joanna Zaborska naczelniczka 

Wydziału Finansowania Oświaty. 

 

Opinia 

Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola 

z dnia 20 lutego 2025 r.  

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania dotacji szkołom  

i placówkom oświatowym niepublicznym i publicznym prowadzonym przez osoby prawne 

niebędące jednostką samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także rozliczania 

dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

(druk nr 234) 

  

Komisja Edukacji i Kultury wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 
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Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie 6 głosami za (radni: Agnieszka Kamińska, 

Marek Kawa, Justyna Kowol, Anna Łęgowik, Anna Tabisz i Piotr Mielec). 

 

Do punktu 4. porządku posiedzenia:  

 

 Temat wynikający z planu pracy Komisji pt. Struktura wynagrodzeń w instytucjach kultury 

(analiza wynagrodzeń w podziale na wynagrodzenie zasadnicze, stażowe i inne dodatki 

wynikające z regulaminów wynagradzania w IK, w tym: z wydzieleniem kadry zarządzającej,  

z wydzieleniem ilości osób z minimalnym wynagrodzeniem).Dane z wszystkich IK w ujęciu 

tabelarycznym, stanowiskowo, bez danych osobowych. W tym podanie wzrostu wynagrodzeń  

w ostatnich 3 latach, średnio na etat został wspólnie omówiony przez: Joannę Filipczyk 

dyrektorkę Galerii Sztuki Współczesnej w Opolu, Marcina Dudę dyrektora Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Opolu, Rafała Poliwodę dyrektora Narodowego Centrum Polskiej Piosenki oraz 

Jarosława Wasika dyrektora Muzeum Polskiej Piosenki. 

 

Pytania do powyższego tematu zadawały radne Agnieszka Kamińska i Anna Tabisz,  

a odpowiedzi udzielali: Joanna Filipczyk dyrektorka Galerii Sztuki Współczesnej w Opolu, 

Marcin Duda dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opolu, Rafał Poliwoda dyrektor 

Narodowego Centrum Polskiej Piosenki oraz Jarosław Wasik dyrektor Muzeum Polskiej 

Piosenki. 

 

 W dyskusji wypowiedziała się radna Anna Tabisz oraz Maciej Wujec zastępca Prezydenta 

Miasta Opola oraz przedstawicielka NSZZ ,,Solidarność”. 

Materiał dotyczący omawianego tematu radni otrzymali w wersji papierowej na posiedzeniu 

Komisji. Materiał przekazała Magdalena Matyjaszek naczelniczka Wydziału Kultury, Turystyki  

i Współpracy Zagranicznej. 

 

Do punktu 5. porządku posiedzenia: 

W punkcie sprawy różne radne Agnieszka Kamińska i Justyna Kowol zgłosiły wniosek  

o treści: Wnioskujemy o podwyżkę 1000 zł etat/netto dla pracowników Instytucji Kultury, 

wyłączając już osoby, które otrzymały zwiększenie wynagrodzenia w skutek zwiększenia 

wynagrodzenia minimalnego. Tym samym wnioskujemy o zwiększenie dotacji Organizatora dla 

wszystkich Instytucji Kultury, dla których Organizatorem jest Miasto Opole. Tym samym 

wnioskujemy o wyrównanie dysproporcji pomiędzy Instytucjami Kultury, w szczególności mocno 

odstającej Miejskiej Biblioteki Publicznej. 

Wniosek został przyjęty w jawnym głosowaniu jednogłośnie 6 głosami za (radni: Agnieszka 

Kamińska, Marek Kawa, Justyna Kowol, Anna Łęgowik, Anna Tabisz i Piotr Mielec). 

 

Powyższy wniosek załącza się do protokołu. 

 

Porządek obrad został zrealizowany.  
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Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie.    

 

 

                                                                                  

        

        Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury 

    

Anna Łęgowik      


